
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr XII/2019 
z XII Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 27 września 2019 r. 
 
W XII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, 
Radca Prawny – Robert Dargiewicz. 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia XII Sesji Rady Gminy dokonała wyznaczona przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska  o godzinie 9:30.   
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodnicząca obrad sprawdziła listę obecności radnych stwierdzając quorum; ustawowy 
skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności podpisało 18 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 
Pani Weronika Chmielowiec – złożyła wniosek, aby punkt VIII „Odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania” oraz punkt IX „ Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta” umieścić w 
porządku obrad po punkcie VI „Sprawy sołeckie”. Swój wniosek uargumentowała.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska -  Czy są jeszcze inne uwagi do 
porządku obrad?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa jest za tym, aby 
punkt VIII „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania” oraz punkt IX „Odpowiedzi na ustne pytania 
skierowane do Wójta” umieścić w porządku obrad po punkcie VI „Sprawy sołeckie”? 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przesunięciem punktu VIII i 
IX w porządku obrad głosowało 12 osób, przeciw 3 osoby, 3 osoby wstrzymały się od głosu, 
Rada Gminy zdecydowała o umieszczeniu punkt VIII „Odpowiedzi na interpelacje i zapytania” 
oraz punkt IX „ Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta” w porządku obrad po 
punkcie VI „Sprawy sołeckie”.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa jest za wprowa-
dzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długotermino-
wego. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za wprowadzeniem projektu 
uchwały do porządku obrad głosowało 18 osób, Rada Gminy wprowadziła do porządku obrad 
projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska - Stwierdzam, że porządek obrad 
został przyjęty z uwzględnionymi zmianami. Informuję także, że projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego umieścimy w porządku po projekcie uchwały w spra-
wie emisji obligacji komunalnych.   

 
II. Wręczenie nagród za wysokie osiągnięcia sportowe. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak oraz Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej Pani Ewa Romik wręczyły nagrody za wysokie osiągnięcia spor-
towe.  
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska udzieliła informacji na temat  pism, 
które wpłynęły do kancelarii rady, poinformowała także, że  Przewodniczący Rady Gminy 
przedstawi szczegółowe informacje o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
na kolejnej sesji.  

IV. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie ustnych pytań 
kierowanych do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie o pracach podjętych od 
ostatniej sesji. 
Pani Weronika Chmielowiec – powiadomiła o problemach związanych z budową oświetlenia 
na odcinku ul. Owocowa – Sadowa w Borkowie. Zapytała o zbiórkę pieniędzy, która miała 
zostać zorganizowana dla mieszkańca Borkowa.  
Pani Monika Ficek – zapytała kiedy rozpocznie się przebudowa oświetlania przy Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Łęgowie, o możliwość przeprowadzenia przeglądu technicznego ul. Zielonej 
w Łęgowie, o możliwość składania zapytań i uwag odnośnie komunikacji gminnej i rozkładów 
jazdy autobusów. Poprosiła o zorganizowanie jeszcze jednego spotkania w sprawie 
komunikacji. Poinformowała o korespondencji mailowej, którą wysłała do Zastępcy Wójta. 
Poprosiła, aby udzielać Jej istotnych informacji na bieżąco lub informować Ją o tym, że 
odpowiedź zostanie udzielona w późniejszym terminie. Poinformowała, że czeka na 
odpowiedź na interpelację dot. GKRPA. Poinformowała także, że nie została powiadomiona o 
terminie zebrania wiejskiego w Żukczynie. Poprosiła o to, aby informacje na temat zebrań 
wiejskich były przesyłane radnym mailowo oraz o telefon komórkowy do Pani Wójt oraz Pana 
Zastępcy Wójta.  
Pani Monika Rynkowska – pogratulowała i podziękowała wszystkim osobom, które brały 
udział w organizacji Europejskiego Tygodnia Zrównoważonego Transportu. Poprosiła o 
podjęcie działań dotyczących bezpłatnego udostępniania zawodnikom z GTS Borkowo boiska 
przy Szkole Metropolitalnej. Zapytała na jakim etapie jest opracowywanie strategii i diagnozy 
uzależnień i innych problemów społecznych występujących na terenie gminy wiejskiej Pruszcz 
Gdański.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał o odpowiedzi na pytania z poprzedniej sesji. Zapytał także 
o kwestię przeglądów pogwarancyjnych ul. Rataja i Zielonej.  
Pani Krystyna Białek – zapytała czy istnieje możliwość  kursowania autobusu przegubowego 
w godzinach szczytu w Borkowie.  
 
V. Interpelacje i zapytania radnych – interpelacje i zapytania skierowane  do Wójta 
Gminy w trybie art. 24 ust.3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wpłynęły 2 interpelacje złożone przez 
Panią Monikę Ficek oraz Pana Szymona Benedyka.  
 
VI. SPRAWY SOŁECKIE. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański. 
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 
Nie zgłoszono. 
 
VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

VIII. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi na ustne pytania skierowane do 
Wójta. 

IX. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
1.  rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pruszcz Gdański w zakresie 
odmowy sprzedaży części działki nr 23/8 obręb Juszkowo, stanowiącej ulicę 
Rumiankową w Juszkowie  



Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał dlaczego droga, która w części jest własnością prywatną 
ma status drogi publicznej.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – poprosiła, aby skupić się na 
temacie skargi.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 osób, 1 osoba głosowała przeciw, 2 osoby wstrzymały się od głosu Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XII/93/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie rozpatrzenia skargi 
na działalność Wójta Gminy Pruszcz Gdański.  

 
2. rozpatrzenia wniosku dotyczącego podjęcia uchwały nakazującej Wójtowi Gminy 
Pruszcz Gdański oznakowanie samochodu  
Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Ficek – poprosiła Panią Wójt o zajęcie stanowiska w sprawie wniosku.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień dotyczących korzystania z 

samochodu oraz jego oznakowania.  

Pani Monika Ficek – stwierdziła, że przyklejenie małego herbu na samochodzie wpłynęłoby 

pozytywnie na postrzeganie mieszkańców.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – odniosła się do słów Pani Monik Ficek.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 osób, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr 
XII/94/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego 
podjęcia uchwały nakazującej Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański oznakowanie samochodu.  
 
3. przekazania wniosku w sprawie remontu części ul. Cisowej w Rotmance 
Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/95/2019 z dnia 27 września 2019 roku 
w sprawie przekazania wniosku.  
 
 
4. przekazania wniosku w sprawie przyłączenia ul. Zwrotnikowej w miejscowości 
Straszyn 
Projekt uchwały przedstawił R. Kwieciński – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – zapytał czy to prawda, że kanalizacja na tej ulicy nie została 

uwzględniona ze wzglądów formalnych.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/96/2019 z dnia 27 września 2019 roku 



w sprawie przekazania wniosku.  
Remigiusz Kwieciński opuścił sesję. 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – złożyła wniosek, aby projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 6 

września 2018 r. w sprawie przyjęcia trybu powoływania członków Rady Działalności Pożytku 

Publicznego Gminy Pruszcz Gdański oraz organizacji i trybu działania Rady Działalności 

Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański omówić przed projektem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2019.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa jest za tym, aby 

projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy 

Pruszcz Gdański z dnia 6 września 2018 r. w sprawie przyjęcia trybu powoływania członków 

Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański oraz organizacji i trybu 

działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański omówić przed 

projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019?  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem wniosku 

głosowało 17 osób, Rada Gminy zdecydowała, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 6 września 2018 r. w 

sprawie przyjęcia trybu powoływania członków Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy 

Pruszcz Gdański oraz organizacji i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Gminy Pruszcz Gdański zostanie omówiony przed projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2019.  

 

5. wprowadzenia zmian do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański 
z dnia 6 września 2018 r. w sprawie przyjęcia trybu powoływania członków Rady 
Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański oraz organizacji i trybu 
działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła B. Gałecka – Pracownik merytoryczny. 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wniosła poprawkę do projektu 

uchwały, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zaproponowała, aby nie uwzględnić poprawki, gdyż nie była ona 
konsultowana z Radą Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański.  
Wszczęto dyskusję, w której udział wzięli: Pani Monia Rynkowska, Pani Małgorzata Osowska, 
Pan Andrzej Chmielewski, Pani Weronika Chmielowiec, Pani Monika Ficek,  Radca Prawny,  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa Radnych jest za 

wprowadzeniem poprawki wniesionej przez Komisję Oświaty?  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem poprawki 
głosowało 10 osób, 4 osoby głosowały przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
przyjęła poprawkę wniesioną przez Komisję Oświaty do projektu uchwały sprawie 
wprowadzenia zmian do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 6 
września 2018 r. w sprawie przyjęcia trybu powoływania członków Rady Działalności Pożytku 
Publicznego Gminy Pruszcz Gdański oraz organizacji i trybu działania Rady Działalności 
Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański.  
Wszczęto dyskusję w sprawie uzasadnienia uchwały, w której udział wzięli: Pani Monika Ficek, 
Radca Prawny.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 11 osób, 3 osoby głosowały przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XII/97/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian 
do uchwały nr XLIV/69/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 6 września 2018 r. w sprawie 
przyjęcia trybu powoływania członków Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz 



Gdański oraz organizacji i trybu działania Rady Działalności Pożytku Publicznego Gminy 
Pruszcz Gdański.  
Pani Monika Rynkowska – zaprosiła Państwa Radnych oraz Panią Wójt na posiedzenie Rady 
Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański.  

 
6. zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Ficek – zapytała o zaplanowane środki na przebudowę ul. Leśnej w Łęgowie.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła odpowiedzi.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XII/98/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał ile decyzji wydano w związku z programem „Bilet dla ucznia”.  

Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – udzieliła odpowiedzi.  

 

7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały 

głosowało 16 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr 

XII/99/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pruszcz Gdański. 

 

8. emisji obligacji komunalnych  
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska  - zapytała  czy   150  osób  wspomnianych w uchwale  to osoby 
fizyczne.  
Pani Skarbnik - udzieliła odpowiedzi.  
Pan Karol Kardasiński – zapytał czy wyemitowane obligacje stanowiły będą pokrycie wykupu 
poprzednich obligacji.  
Pani Skarbnik - udzieliła odpowiedzi.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 14 osób, 3 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/100/2019 
z dnia 27 września 2019 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych.  
 

9. zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. 



Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 13 osób, 4 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/101/2019 
z dnia 27 września 2019 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
 
10. wprowadzenia zmian w uchwale nr I/6/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
19 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej do jej składu osobowego 
Projekt uchwały przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-

wało 16 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/102/2019 

z dnia 27 września 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr I/6/2018 Rady 

Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej do jej składu osobowego.  

 
11. wprowadzenia zmian w uchwale nr I/8/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
19 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
do jej składu osobowego 
Projekt uchwały przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 15 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/103/2019 
z dnia 27 września 2019 roku w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr I/8/2018 Rady 
Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji do jej składu osobowego. 
 
12. powołania doraźnej Komisji Statutowej:  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – poinformowała, że Pani 
Małgorzata Osowska, Pan Marek Kowalski, Pan Remigiusz Kwieciński oraz Pan Andrzej 
Chmielewski zgłosili pisemnie chęć pracy w Komisji Statutowej. Zapytała kto z Państwa 
radnych wyraża  chęć pracy w w/w komisji.  
Pani Monika Ficek – zapytała o formę wyboru oraz wynagradzanie członków Komisji 
Statutowej.  
Radca Prawny – udzielił wyjaśnień dotyczących poruszonych kwestii.  
Radni ustalili, że Przewodniczący Komisji zostanie wybrany na pierwszym posiedzeniu Komisji 
Statutowej.  
Pani Weronika Chmielowiec – Zawnioskowała o rozszerzenie zakresu działania komisji oraz 
zmiany jej nazwy na Komisję ds. Statutowych,  Regulaminowych i Zakresów Prac Komisji 
Stałych.  
Wszczęto dyskusję w powyższym temacie, w której udział wzięli: Radca Prawny, Pani 
Weronika Chmielowiec, Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk, Pan Andrzej Chmielewski, 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Pan Karol Kardasiński 



Pan Karol Kardasiński – poprosił o 2 minuty przerwy, aby móc wyznaczyć z Klubu Radnych 
Porozumienie Samorządowe Gminy Pruszcz Gdański osobę chętną do pracy w komisji.  
Pan Karol Kardasiński – zgłosił siebie oraz Panią Weronikę Chmielowiec na członków 
komisji.  
Pani Karolina Wołosowska – zgłosiła swoją chęć pracy w komisji.   
Pani Monika Rynkowska – zgłosiła swoją chęć pracy w komisji.  
Pani Weronika Chmielowiec – poinformowała, że nie podtrzymuje wniosku o zmianę nazwy 
komisji.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – odczytała skład komisji: 
Małgorzata Osowska, Marek Kowalski, Andrzej Chmielewski. Remigiusz Kwieciński, Karol 
Kardasiński, Weronika Chmielowiec, Karolina Wołosowska, Monika Rynkowska.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – kto z Państwa radnych jest za 
wykreśleniem w par. 1 ust. 2 z projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji 
Statutowej?  
 W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za wykreśleniem  w par. 1 ust. 
2 głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła decyzję o wykreśleniu w par. 1 ust. 2 z projektu 
uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem uchwały głoso-
wało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/104/2019 z dnia 27 września 2019 roku w 
sprawie wprowadzenia zmian w uchwale nr I/8/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 
19 listopada 2018 r. w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.  

 
13. zmiany uchwały nr II/19/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 grudnia 
2018 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Pani Monika Ficek – zapytała o obecnego Pełnomocnika ds. uzależnień.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień.  

Pani Monika Ficek – zapytała czym zajmuje się obecny Pełnomocnika ds. uzależnień.  

Pani Bożena Chodkowska Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych – udzieliła 

odpowiedzi.  

Pani Monika Rynkowska – zapytała czym zajmuje Przewodniczący GKRPA oraz o 

wymagane kompetencje Pełnomocnika ds. uzależnień. Wyraziła swoje zastrzeżenia do 

uzasadnienia projektu uchwały. Zapytała także, co stanie się z osobą pełniącą obecnie funkcję 

Pełnomocnika ds. uzależnień.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień dotyczących powyższych kwestii.  

Pani Monika Fciek – zapytała czy finansowanie wynagrodzenia Pełnomocnika ds. uzależnień 

jest zgodne z Ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.  

Radca Prawny – udzielił odpowiedzi.  

Pani Monika Ficek – Wniosła o przekazanie głosu Pani Katarzynie Hemmerling.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Poinformowała, że nie widzi 

potrzeby udzielenia głosu Pani Katarzynie Hemmerling, gdyż w sprawie uchwały wypowiedzieli 

się już dwaj Radcy Prawni.  

Pani Karolina Wołosowska – poprosiła, aby wynagrodzenie Pełnomocnika ds. uzależnień 

nie było kryterium jego wyboru.  

Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk – udzieliła wyjaśnień dotyczących zatrudnienia i 

wynagrodzenia Pełnomocnika ds. uzależnień.  

Wszczęto dyskusję w powyższym temacie, w której udział wzięli: Pani Karolina Włoskowska, 



Pani Sekretarz Małgorzata Grzegorczyk, Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Pan Karol 

Kardasiński, Pani Monika Rynkowska, Radca Prawny, Pan Jerzy Kornacki, Pani Monika Ficek, 

Pan Andrzej Chmielewski, Pani Małgorzata Osowska.  

Pani Weronika Chmielowiec opuściła sesję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 11 osób, 1 osoba głosowała przeciw, 4 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr XII/105/2019 z dnia 27 września 2019 roku w sprawie zmiany uchwały nr 
II/19/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 19 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019.  
 
14. zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
określającego wysokość stawek dodatków oraz szczegółowe warunki ich 
przyznawania, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła B. Chodkowska  – Kierownik Ref. Oświaty i Spraw Społecznych.  

Pani Monika Rynkowska opuściła sesję.  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Nie zgłoszono.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 15 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/106/2019 z dnia 27 września 2019 
roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
określającego wysokość stawek dodatków oraz szczegółowe warunki ich przyznawania, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Pruszcz Gdański.  
 
15. udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi 
Gdańskiemu dla zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatu gdańskiego 
poprzez modernizację dróg powiatowych położnych na terenie Powiatu Gdańskiego tj. 
montaż urządzeń mających na celu poprawę bezpieczeństwa wzdłuż drogi powiatowej 
Nr 2215G Rekcin-Juszkowo-Pruszcz Gdański.”  
Projekt uchwały przedstawiła M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy. 

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu oraz Komisja Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Pani Karolina Wołosowska – poinformowała, że zauważa pozytywny wpływ wprowadzonego 

oznakowania na bezpieczeństwo na drodze.  

Pan Jerzy Kornacki – poprosił, aby podobne oznakowanie postawić na drodze powiatowej z 
Wiśliny do Suchego Dębu.  
Pani Wójt – udzieliła informacji w powyższym temacie.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 15 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/107/2019 z dnia 27 września 2019 
roku w sprawie udzielenia przez Gminę Pruszcz Gdański pomocy finansowej Powiatowi 
Gdańskiemu dla zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatu gdańskiego 
poprzez modernizację dróg powiatowych położnych na terenie Powiatu Gdańskiego tj. montaż 



urządzeń mających na celu poprawę bezpieczeństwa wzdłuż drogi powiatowej Nr 2215G 
Rekcin-Juszkowo-Pruszcz Gdański.”  
Pani Karolina Wołosowska opuściła sesję.  

 
16. wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty od cen nieruchomości gruntowych 
sprzedawanych na rzecz właścicieli lokali w wyniku realizacji roszczeń, o których mowa 
w art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 
Projekt uchwały przedstawiła M. Bielińska – Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej wniosła poprawkę do pro-

jektu uchwały, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Otwieram dyskusję. 

Pan Karol Kardasiński – zapytał czy dużo jest działek, które spełniają zapisy Ustawy, a 
mieszkańcy jeszcze nie zwrócili się do urzędu o ich przejęcie.  
Pani Anna Ulenberg-Kowalczyk – udzieliła odpowiedzi.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak - udzieliła wyjaśnień dotyczących uchwały.  
Pan Janusz Sampolski – odniósł się do wniesionej poprawki.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa Radnych jest za 

wprowadzeniem poprawki wniesionej przez Komisję Komunalną ?  

W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem poprawki 

głosowało 14 osób, Rada Gminy przyjęła poprawkę wniesioną przez Komisję Komunalną do 

projektu uchwały sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty od cen nieruchomości 

gruntowych sprzedawanych na rzecz właścicieli lokali w wyniku realizacji roszczeń, o których 

mowa w art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska – Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały?  
 W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 14 radnych) za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr XII/108/2019 z dnia 27 września 2019 
roku w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie bonifikaty od cen nieruchomości 
gruntowych sprzedawanych na rzecz właścicieli lokali w wyniku realizacji roszczeń, o których 
mowa w art. 209a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami.  
 
X. Wolne wnioski radnych. 

Pani Ewa Romik – zawnioskowała, aby rozważyć zmianę stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.    

Pann Dariusz Grudniewski opuścił sesję.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – udzieliła wyjaśnień dotyczących stawki za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.    

Pan Janusz Sampolski – poprosił, aby wyjaśnienia dotyczące stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi umieścić w gminnej gazecie.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – że takie informacje znajdą się w gminnej gazecie. 

Pani Magdalena Migowska opuściła sesję.   

Pani Krystyna Białek opuściła sesję.  

Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował, aby w gazecie umieścić także informacje na 

tematy związane z paleniem w piecu i ochroną zdrowia. Zaproponował, aby stworzyć 

narzędzie do egzekwowania należytego wykonywania usług związanych z komunikacją 

gminną oraz aby zwrócić uwagę na głosy mieszkańców w tej sprawie.  

Pan Karol Kardasiński – odniósł się do tematu zgłoszeń gospodarstw jedno- i 

dwuosobowych. Zaproponował, aby w statutach sołectw zmienić zapis, który mówi to tym, że 

sołtys jest jednocześnie przewodniczącym rady sołeckiej. Poruszył temat interpelacji radnych 

oraz rozmowy podczas spotkania w sprawie komunikacji.  

Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował, aby stworzyć program lub księgę, w której znajdą 

się informacje na temat spraw dotyczących zdrowia.  



Pani Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że niedługo zacznie funkcjonować 

powiatowy program związany z cukrzycą.  

Pan Karol Kardasiński – zwrócił uwagę, że śmieci zgormadzone podczas Turnieju 

Samorządowców na stadionie w Rusocinie nie zostały zabrane.  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – poinformowała, że zostały one już zabrane.  

 

 

XI. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska - W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że XII Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 
zakończona o godz. 13:54.  

 

Protokołowała: Monika Sieniek  

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

 

Małgorzata Osowska 

 
 
 


